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RO.0002.12.2013.MI  

Protokół XXXV/13 

 

XXXV zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 28 listopada 2013 roku, która odbyła się 

w  sali obrad Urzędu Miasta i Gminy we Fromborku. 

Sesję rozpoczęto o godz. 915 a zakończono o godz. 1040. 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji udział wzięło 13 radnych.? 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Ponadto w sesji wzięli udział: 

1. Małgorzata Wrońska – burmistrz Miasta i Gminy Frombork  

2. Maria Rogińska – sekretarz gminy 

3. Ewa Rymarska – skarbnik gminy 

4. Andrzej Grudziński – radca prawny 

5. Teresa Podlasz-Kalinowska – pracownik gminy 

6. Sołtysi – lista obecności stanowi załącznik nr 9 

 

Ad. pkt 1. 

Otwarcia XXXV zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej 

we Fromborku Krzysztof Hołubowski. 

Stwierdził, iż obrady są prawomocne, gdyż na ogólną liczbę 15 radnych, obecnych jest 12 radnych.?  

Ad. pkt 2.  

Na sekretarza obrad zaproponowano radną Lilę Subkowską, która wyraziła zgodę. 

W/w propozycję poddano pod głosowanie. 

Za przyjęciem głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

 

Sekretarzem obrad została wybrana radna Lila Subkowska.  

Ad. pkt 3. 

Przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek obrad: 

Porządek obrad:                                                                                   /-/ Krzysztof Hołub 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2.  Wybór sekretarza obrad. 
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3.  Przedstawienie porządku obrad. 
4.  Przyjęcie protokołu z XXXIV zwyczajnej sesji Rady Miejskiej z dnia 31.10.2013 r. 
5.  Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na sesji w dniu 31.10.2013 r. 
6.  Sprawozdanie z pracy Burmistrza. 
7.  Interpelacje radnych do Burmistrza. 
8.  Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmian w budżecie na 2013r.; 
b) w sprawie określania wysokości stawek podatku od środków transportowych oraz zwolnień od  

podatku od środków transportowych w 2014 r.; 
c) w sprawie stawek opłaty targowej, terminów płatności oraz sposobu jej poboru w 2014 r.; 
d) w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego w 2014 r.; 
e) w sprawie określania wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Miasta i Gminy 

Frombork w 2014 r.; 
f) w sprawie określenia dziennych stawek opłaty miejscowej, terminów płatności, sposobów jej  

poboru, inkasentów oraz określenie wysokości wynagrodzenia za inkaso w 2014 r.; 
g) w sprawie uchwalenia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, 

o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na terenie Miasta i Gminy Frombork na 2014 r.; 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
10.  Oświadczenia radnych i sprawy różne. 
11.  Zakończenie obrad.  

 

Ad. pkt 4. 

Przewodniczący rady poinformował, że protokół nr XXXIV/13 z dnia 31października 2013 roku był 

wyłożony do wglądu w Biurze Rady oraz na posiedzeniach wszystkich Komisji Rady Miejskiej we  

Fromborku. 

Żadnych uwag do protokołu nie zgłoszono.  

Pod głosowanie poddano protokół XXXIV/13 z dnia 31 października 2013 r. 

Za przyjęciem głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. pkt 5. 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska odczytała informację z realizacji uchwał podjętych na XXXIV 

zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 31 października 2013 r. 

Żadnych pytań nie zgłoszono. 

Informacja z realizacji uchwał stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
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Ad. pkt 6. 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska przedstawiła sprawozdanie za okres od 1 listopada 2013 roku 

do 28 listopada 2013 roku. 

Żadnych pytań nie zgłoszono. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 O godz. 922 na posiedzenie sesji przybyła radna Agnieszka Wrońska. 

Ad. pkt 7. 

Radna Halina Rycio zapytała: 

a) kto wchodzi w skład Stałej Komisji Przetargowej? 

 

b) jak zakończyły się rozmowy na temat utrzymania cen wody na poziomie z 2013 roku? Jaka 

jest ostateczna decyzja? 

 W odpowiedzi na zapytanie b) Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska odpowiedziała, że ostateczna 

decyzja ma być podjęta w dniu dzisiejszym tj. 28.11.2013 r. 

Radna Halina Rycio zapytała, czy na obecnej sesji radni zostaną poinformowani o ostatecznym 

wyniku. 

Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że dziś trwają jeszcze rozmowy. 

Radny Ryszard Pawluczuk: 

a) poprosił o  więcej szczegółów z posiedzenia Komisji Uzdrowiskowej. 

Burmistrz Małgorzata Wrońska wyjaśniła, że na posiedzeniu obradowała tylko część członków, gdyż 

komisja jest dosyć liczna i nie było konieczności zapraszania wszystkich. Na posiedzeniu podjęto 

decyzję w sprawie zmiany planu zagospodarowania przestrzennego, szczególnie w części obejmującej 

przyszłe uzdrowisko oraz pozyskania funduszy na rekonstrukcję odwiertu. 

Radny Ryszard Pawluczuk stwierdził, że zmiana planu zagospodarowania jest kwestią istotną, 

dlatego jeżeli komisja została powołana w określonym składzie to w posiedzeniach powinni 

uczestniczyć wszyscy jej członkowie, a nie tylko część składu, która podejmuje wiążące decyzje. 

Burmistrz Małgorzata Wrońska odpowiedziała, że nie są to typowo wiążące decyzje. Na posiedzeniu 

przede wszystkim omawiano źródła finansowania  odwiertu. Jednakże na wniosek radnego każde 

kolejne posiedzenie odbywać się będzie z udziałem wszystkich członków komisji. 
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Ad. pkt 8. 

a) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały Nr XXXV/276/13 Rady Miejskiej we Fromborku 

 z dnia 28 listopada 2013 roku w sprawie zmian w budżecie na 2013 rok; 

 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 

Za przyjęciem głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta.  

 

UCHWAŁA NR XXXV/276/13 stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

b) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały Nr XXXV/277/13 Rady Miejskiej we Fromborku  

z dnia 28 listopada 2013 roku w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych oraz zwolnień od podatku od środków transportowych w 2014 roku; 

 

Radna Halina Rycio zgłosiła wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały w całości. 

 

Wniosek poddano pod głosowanie. 

Za przyjęciem głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.  

Za przyjęciem głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta.  

 

 

UCHWAŁA NR XXXV/277/13 stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

c) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały Nr XXXV/278/13 Rady Miejskiej we Fromborku  

z dnia 28 listopada 2013 roku w sprawie stawek opłaty  targowej, terminów jej płatności oraz 

sposobu jej poboru w 2014 roku; 

 

Przewodniczący Rady odczytał wnioski, które zgłosiły  komisje rady na posiedzeniach w dniu 

25.11.2013 r. oraz w dniu 26.11.2013 r. Komisje zaproponowały zmianę dotyczącą stawki dziennej 

opłaty targowej w dniu 15 sierpnia 2014 r.; 

- przy sprzedaży z ręki, skrzynki, kosza, łóżka – 80 zł  

- przy sprzedaży z wozu konnego, z przyczepy ciągnika rolniczego, z samochodu osobowego,  

z samochodu ciężarowego, budka, namiot, stół –120 zł 
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- dla pozostałych form sprzedaży –80 zł 

 

Wniosek poddano pod głosowanie. 

Za przyjęciem głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.  

Za przyjęciem głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta.  

 

UCHWAŁA NR XXXV/278/13 stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

d) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały Nr XXXV/279/13 Rady Miejskiej we Fromborku 

 z dnia 28 listopada 2013 roku w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 

rolnego w 2014 roku; 

 

Na wspólnym posiedzeniu Komisje Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa wraz z Komisją Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych w dniu 25.11.2013 r. zaproponowały zmianę w uchwale  

w  sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego w 2014 r. Komisje 

proponują ustalić kwotę 55,00 zł za 1 dt. 

Na wspólnym posiedzeniu Komisje Budżetu i Finansów wraz z Komisją Rewizyjną w dniu 26.11.2013  

r. zaproponowały zmianę w uchwale w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 

podatku rolnego w 2014 r. Komisje proponują ustalić kwotę 60,00 zł za 1 dt. 

Przewodniczący Rady pod głosowanie poddał wniosek Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa 

oraz Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych. 

 Radna Halina Rycio zadała pytanie radcy prawnemu, który wniosek z przedstawionych przez 

przewodniczącego jest wnioskiem ,,najdalej idącym”? 

Radca prawny odpowiedział, że zgonie z art. 33 Regulaminu Rady Miejskiej we Fromborku decyzję  

w  tej kwestii podejmuje Przewodniczący Rady. 

Radna Halina Rycio odczytała art. 19 ust. 1 Regulaminu Rady Miejskiej we Fromborku oraz zapytała 

czy ,,dalej idący”, ze znaczenia słowa ,,dalej” oznacza dalej czyli wyżej? 

Radca Prawny odpowiedział, że decyzja, który wniosek jest ,,najdalej idący” należy  

do przewodniczącego. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu sołtysowi Józefowi Korybskiemu. 
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Sołtys Józef Korybski powiedział, że dostarczony został wykaz gospodarstw rolnych w gminie 

Frombork. Powyżej 15 ha jest zaledwie 70 gospodarstw na 320. Gospodarstwa te w miarę dobrze 

prosperują. Resztę stanowią rolnicy, którzy są naprawdę biedni. Cena żyta była niższa niż w ubiegłym 

roku. 

Radny Ryszard Pawluczuk dodał, że wróciła kwestia, która omawiana była przy podejmowaniu 

decyzji o podziale na okręgi wyborcze, gdy zabrany został jeden mandat z terenu gminy. Radny 

przypomniał, iż radna Halina Rycio powiedziała, że zawsze w kwestii podatku rolnego honorować 

będzie decyzję komisji rolnictwa. 

Radna Halina Rycio odpowiedziała, że po sesji czerwcowej, gdy padały komentarze skierowane pod 

jej adresem, czuje się zwolniona z tego zobowiązania. Motywacją zgłoszonego wniosku było 

wypośrodkowanie między propozycją Komisji Rolnictwa wynoszącą 55 zł za 1 dt, a propozycją 

przedstawioną przez urząd czyli 65 zł za 1 dt. Wzięta została pod uwagę również sytuacja finansowa 

gminy. Budżet na przyszły rok wynosi 12  mln zł. Deficyt budżetowy wynosi 4 mln. zł. więc 30%. 

Gmina w  przyszłym roku nie otrzyma subwencji wyrównawczej, która wynosiła około 1,5 mln. zł. 

Radna zaznaczyła, że rolnicy nie mają sfinansować budżetu, ale trzeba skończyć inwestycje 

rozpoczęte. Aby pozyskać pieniądze, najpierw trzeba mieć swój wkład. Z części inwestycji i tak trzeba 

zrezygnować, dlatego zgłoszony wniosek został przegłosowany jednogłośnie. 

Radny Ryszard Pawluczuk powiedział, że w podatkach od nieruchomości a konkretnie od budynków 

mieszkalnych propozycja pani burmistrz została przedstawiona w postaci pozostawienia podatku na 

tym samym poziomie. Rolnicy również płacą podatek od nieruchomości, a dodatkowo są obciążani 

podatkiem rolnym. Warto wziąć również pod uwagę kwestie, o których wspomniał sołtys Józef 

Korybski, iż cena zboża spadła w skupie o połowę. 

Sołtys Józef Korybski dodał, że w takim układzie podatek zostaje podniesiony o około 8 %. 

Radna Halina Rycio powiedziała, że kwotowo podwyżka ta wynosi 12,50 zł. Przy stawce 55 zł za 1 dt 

podatek wynosi 137,50 zł, przy stawce 60 zł za dt. - 150 zł, a gdyby zostało przy propozycji urzędu 66 

zł za 1 dt 

 to wynosiłaby 162,50 zł. Trzeba wziąć pod uwagę różne uwarunkowania. Był czas, kiedy gmina 

Frombork posiadała sporo pieniędzy, w tej chwili ich nie ma. 

Radny Ryszard Pawluczuk zwrócił uwagę, że w jednej uchwale jest podwyższenie cen, natomiast  

w   innej nie ma, dotyczy to podatku od nieruchomości, który obok rolnego jest głównym dochodem 

gminy. 

Radna Halina Rycio dodała, że nie tylko rolnicy płacą podatki, gdyż emeryci i pracujący płacą podatki 

od otrzymywanych dochodów. 

Przewodniczący Rady pod głosowanie poddał wspólny wniosek Komisji Rozwoju Gospodarczego 

i Rolnictwa oraz Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych. 

Wniosek poddano pod głosowanie.  

Za przyjęciem głosowało 7 radnych. 

Przeciw głosowało 5 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 1 radnych. 
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Wniosek został przyjęty.  

 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.  

Za przyjęciem głosowało 7 radnych. 

Przeciw głosowało 3 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 3 radnych. 

Uchwała została przyjęta.  

 

UCHWAŁA NR XXXV/279/13 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

e) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały Nr XXXV/280/13 Rady Miejskiej we Fromborku 

 z  dnia 28 listopada 2013 roku w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

na terenie Miasta i Gminy Frombork; 

 Przewodniczący Rady odczytał wniosek Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa oraz Komisji 

Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych, które w dniu 25.11.2013 r. zaproponowały zmianę  

w  uchwale w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Miasta  

i  Gminy Frombork w 2014 r. Komisje proponują ustalić roczną stawkę podatku od nieruchomości  

na 2014 rok dla budynków lub ich część mieszkalnych w kwocie 0,72 zł od 1 m2 powierzchni 

użytkowej. 

Wniosek poddano pod głosowanie.  

Za przyjęciem głosowało 7 radnych. 

Przeciw głosowało 4 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 

 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.  

Za przyjęciem głosowało 8 radnych. 

Przeciw głosowało 2 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 3 radnych. 

Uchwała została przyjęta.  

 

UCHWAŁA NR XXXV/280/13 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

f) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały Nr XXXV/281/13 Rady Miejskiej we Fromborku 

 z dnia 28 listopada 2013 roku w sprawie określenia dziennych stawek opłaty miejscowej, 

terminów płatności, sposobów jej poboru, inkasentów oraz określenie wysokości wynagrodzenia 

za inkaso w 2014 roku; 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.  

Za przyjęciem głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

 

UCHWAŁA NR XXXV/281/13 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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g) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały Nr XXXV/282/13 Rady Miejskiej we Fromborku  

z  dnia 28 listopada 2013 roku w sprawie uchwalenia programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 z dnia 24 kwietnia 2003 r.  

o  działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na terenie Miasta i Gminy Frombork na 2014 

r.; 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.  

Za przyjęciem głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta.  

 

UCHWAŁA NR XXXV/282/13 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

O godz. 1005 Przewodniczący Rady  ogłosił 20 minutową przerwę.  

O  godz. 1025  Przewodniczący Rady wznowił posiedzenie sesji. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że obrady są prawomocne, gdyż na ogólna liczbę 15 radnych 

obecnych jest 12 radnych. 

Ad. pkt 9. 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska w odpowiedzi na interpelacje radnej Haliny Rycio podała, że: 

a) w skład stałej komisji przetargowej wchodzą: 

 Bogdan Szczyrba  

 Beata Sobiło  

 Agnieszka Nawrot-Kopycińska 

 radca prawny  

Radna Dorota Strabel poinformowała, że przedstawiciel Grupy Rybackiej jest na rozmowie  

w ministerstwie i dlatego jeszcze nie została przekazana żadna informacja. 

Przewodniczący Rady dodał, że Grupa Rybacka miała wcześniej powiadomić Radę Miejską o swoich 

działaniach, jednakże nie została przekazana żadna informacja.  

 Radna Halina Rycio powiedziała, że wszyscy otrzymali projekt budżetu na 2014 rok i według 

procedur w terminie 14 dni od daty otrzymania projektu, komisje spotykają się na posiedzeniach  

i  przygotowują opinie na temat projektu budżetu. Komisje zostały zaplanowane na 2 i 4 grudnia.  

Dnia 4 grudnia o godz. 1500 odbędzie się posiedzenie przewodniczących wszystkich komisji  

w spawie projektu budżetu na  przyszły rok. 

Przewodniczący Rady powiedział, że ze względu na taryfy wody, przewidywana jest sesja 

nadzwyczajna, wstępnie na 5 grudnia. Przewodniczący Rady przypomniał o ofercie złożonej przez 

Siergieja Wiencława dotyczącej oferty handlowej nieruchomości położonej przy ulicy Rybackiej 14. 

Radna Halina Rycio zaproponowała, aby udzielić odpowiedzi, że gmina Frombork nie jest 

zainteresowana zakupem ani dzierżawą ze względu na brak środków finansowych. 
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Pan Józef Korneluk zapytał, czy został już ogłoszony przetarg dotyczący odśnieżania dróg gminnych  

w okresie zimowym?  

Pani Burmistrz odpowiedziała, że jeszcze nie ustalono wykonawcy odśnieżania. 

Radna Halina Rycio powiedziała, że w posiedzeniu komisji Budżetu i Finansów uczestniczył pan 

Marek Wróbel, który poinformował komisję, że między burmistrzem a spółką zostało podpisane 

porozumienie dotyczące odpisów na amortyzację, które zostało ustalone na poziomie 0,5 %. Radna 

wnioskowała o kopię tego porozumienia 

Na tym protokół zakończono. 

sekretarz obrad: Lila Subkowska.  

Protokołowała: Monika Iwańska 

 

Obrady XXXV zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 28 listopada 2013 roku zostały 

utrwalone na płycie CD, która znajduje się w Biurze Rady. 

 

 


